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Cuvânt înainte

Remus Negoi
Senator USR PLUS
de Constanța

Sunt Remus Negoi, senator USR PLUS, membru al Comisiei pentru
cultură şi media şi al Comisiei pentru comunicaţii şi tehnologia
informaţiei şi sunt vicepreşedinte al Comisiei permanente comune a
Camerei Deputaţilor şi Senatului pentru relaţia cu UNESCO.

Activitatea mea parlamentară presupune participarea la şedinţele de
plen şi la cele ale comisiilor permanente din care fac parte, luări de
cuvânt, interpelări sau declaraţii politice. De asemenea, sunt
semnatarul mai multor iniţiative legislative pe care le susţin alături de
colegii mei din USRPLUS.

Sunt pasionat de cultură şi, ca membru în Comisia pentru cultură şi în
Comisiea reunită pentru relaţia cu UNESCO caut permanent soluţii
pentru conservarea, protejarea şi punerea în valoare a patrimoniul
nostru naţional.

Îi reprezint în Parlament pe constănţeni şi, de aceea, încerc să fiu
permanent la curent şi cu problemele din teritoriu, mă implic în
rezolvarea lor şi, în calitate de senator, le aduc în atenţia celor abilitaţi să
găsească soluţii.

În cei 4 ani de mandat mi-am propus să fac tot ceea ce pot pentru a
schimba România în bine. Următorii ani sunt cei ai construcţiei durabile,
în care, aşa cum am promis, vom pune în practică, rând pe rând,
angajamentele din programul de guvernare.
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Depunerea jurământului

Validarea camembru în comisiile de specialitate:
Comisia pentru cultură şi media
Comisia pentru comunicaţii şi tehnologia informaţiei

Întâlnire cu locuitorii din cartierul constănţean
Tomis Plus pentru găsirea unei soluţii de rezolvare
a problemei utilităţilor

21.12.2020

22.12.2020

24.01.2021

Momente importante 2
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Discuţii cu primarul Sectorului 1, Clotide Armand,
despre cum poate fi digitalizată o primărie

Vizită în comuna Cumpăna, unde s-a surpat malul
Canalului DunăreMarea Neagră

Prima şedinţă de plen a Senatului

30.01.2021

30.01.2021

01.02.2021

Vizită în Mamaia Nord, pentru a vedea dezastrul
urbanistic din zonă08.02.2021
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Validarea ca vicepreşedinte al Comisiei
permanente comune a Camerei Deputaţilor
şi Senatului pentru relaţia cu UNESCO

Aprobarea bugetului de stat

Întâlnire cu ministrul Cercetării, Inovării şi
Digitalizării, Ciprian Teleman

17.02.2021

2.03.2021

04.03.2021
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Vizită la Izvoarele-Pârjoaia, Cetatea Sucidava

Vizită la Ansamblul rupestru de la Murfatlar

Participare la masa rotundă „Patrimoniul mondial
UNESCO din România, provocări şi soluţii”

19.03.2021

10.04.2021

13.04.2021



Audierea candidaţilor pentru posturile vacante din
cadrul CNA în Comisia reunită pentru cultură şi media

Validarea camembru în grupurile de prietenie cu
Serbia, Australia şi Mexic

Vizită la Cetatea Capidava și Muzeul Dinu și Sevasta
Vintilă din Topalu

26.04.2021

11.05.2021

15.05.2021
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25.05.2021

6/7

Vizită la Senat a studenţilor aflaţi în stagiu de practică
la cabinetul parlamentar

Şedinţă solemnă a plenului reunit al Parlamentului la
care este invitat preşedintele Israelului Reuven Rivlin09.06.2021
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Comemorarea, în plenul reunit al Senatului şi
Camerei Deputaților, a 80 de ani de la una dintre
cele mai mari crime împotriva umanității comise
în România: Pogromul de la Iași, 27-30 iunie 1941.

Respingerea în plenul Parlamentului a moţiunii de
cenzură depuse de opoziţie29.06.2021

30.06.2021
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Activitatea în
Parlament

Propuneri legislative

3

3.1

Camera
Deputaților

102/16.02.2021 L29/2021

118/09.03.2021

150/14.04.2021

Propunere legislativă pentru abrogarea
Cap.XI din Legea nr.96/2006 privind
statutul deputaţillor şi al senatorilor

153/14.04.2021 L67/2021 Proiect de Lege pentru modificarea şi
completarea Legii nr.286/2009 privind
Codul penal

156/19.04.2021 B251/2021 Propunere legislativă pentru abrogarea
art.210 din Ordonanţa de urgenţă a
Guvernului nr.57/2019 privind Codul
administrativ

Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
nr.96/2006 privind Statutul deputaţilor
şi al senatorilor

Propunere legislativă pentru ratificarea
Protocolului opţional la Convenţia
privind drepturile persoanelor cu
dizabilităţi, adoptat la New York de
Adunarea Generală a Organizaţiei
Naţiunilor Unite la 13 decembrie 2006,
şi semnat de România la 25 septembrie
2008

Propunere legislativă înregistrată la:

Senat Titlu



Camera
Deputaților

160/19.04.2021 Propunere legislativă pentru
completarea şi modificarea Ordonanţei
de Urgenţă a Guvernului nr.57/2019
privind Codul administrativ

171/26.04.2021 L182/2021 Propunere legislativă privind
desfiinţarea Institutului Revoluţiei
Române din Decembrie 1989

215/25.05.2021 L250/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
educaţiei naţionale 1/2011

216/25.05.2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
educaţiei naţionale 1/2011

225/25.05.2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
nr.96/2006 privind Statutul deputaţilor
şi al senatorilor

200/17.05.2021 Propunere legislativă pentru
modificarea Legii 176/2010 privind
integritatea în exercitarea funcţiilor şi
demnităţilor publice, pentru
modificarea şi completarea Legii
nr.144/2007 privind înfiinţarea,
organizarea şi funcţionarea Agenţiei
Naţionale de Integritate, precum şi
pentru modificarea şi completarea altor
acte normative

Propunere legislativă înregistrată la:

Senat Titlu
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Camera
Deputaților

233/02.06.2021 Proiect de Lege pentru modificarea şi
completarea Legii nr.95/2006 privind
reforma în domeniul sănătăţii

241/02.06.2021 L105/2021

L129/2021

Proiect de Lege pentru modificarea
unor acte normative privind raporturile
de muncă

252/07.06.2021 L90/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea art.229 din
Legea nr.71/2011 pentru punerea în
aplicare a Legii nr.287/2009 privind
Codul civil

287/28.06.2021 L182/2021 Proiect de Lege privind desfiinţarea
Institutului Revoluţiei Române din
Decembrie 1989

292/28.06.2021 L107/2021 Proiect de Lege pentru modificarea şi
completarea Legii nr.17/2014 privind
unele măsuri de reglementare a vânzării
terenurilor agricole situate în extravilan
şi de modificare a Legii nr.268/2001
privind privatizarea societăţilor ce deţin
în administrare terenuri proprietate
publică şi privată a statului cu destinaţie
agricolă şi înfiinţarea Agenţiei
Domeniilor Statului

Propunere legislativă înregistrată la:

Senat Titlu
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Deputaților

300/30.06.2021 Proiect de Lege pentru modificarea
Legii nr.168/2020 pentru recunoaşterea
meritelor personalului participant la
acţiuni militare, misiuni şi operaţii pe
teritoriul sau în afara teritoriului statului
român şi acordarea unor drepturi
acestuia, familiei acestuia şi urmaşilor
celui decedat

BP176/13.04.2021 L215/2021

L215/2021

Proiect de Lege pentru modificarea
Legii nr.168/2020 pentru recunoaşterea
meritelor personalului participant la
acţiuni militare, misiuni şi operaţii pe
teritoriul sau în afara teritoriului statului
român şi acordarea unor drepturi
acestuia, familiei acestuia şi urmaşilor
celui decedat

BP176/13.04.2021 B145/
14.04.2021

BP176/13.04.2021 B145/
14.04.2021

Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
218/2002 privind organizarea şi
funcţionarea Poliţiei Române

BP341/16.06.2021 Propunere legislativă privind
gestionarea deşeurilor de medicamente
provenite de la populaţie

BP309/04.06.2021 Propunere legislativă privind
exercitarea profesiei de asistent în
educaţie timpurie, precum şi pentru
modificarea şi completarea unor acte
normative

Propunere legislativă înregistrată la:

Senat Titlu
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Camera
Deputaților

BP256/12.05.2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Ordonanţei
de urgenţă a Guvernului nr.193/2002
privind introducerea sistemelor
moderne de plată

BP245/10.05.2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii nr.95
din 14 aprilie 2006 privind reforma în
domeniul sănătăţii

BP185/19.04.2021 B159/
21.04.2021

Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Ordonanţei
de urgenţă 19/2009 privind utilizarea
plajei Mării Negre şi controlul
activităţilor desfăşurate pe plajă

B284/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Ordonanţei
de urgenţă nr.19/2006 privind utilizarea
plajei Mării Negre şi controlul
activităţilor desfăşurate pe plajă şi a
Legii nr.448/2006 privind protecţia şi
promovarea drepturilor persoanelor cu
handicap

B300/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea Legii nr.227/2015 privind
Codul fiscal

Senat Titlu
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Camera
Deputaților

L298/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
nr.52/2003 privind transparenţa
decizională în administraţia publică

L203/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea unor acte
normative în vederea desfăşurării
activităţii în calitate de asistent maternal
profesionist, asistent personal al
persoanei cu handicap grav şi asistent
personal profesionist

B299/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Ordonanţei
de urgenţă nr.33/2007 privind
organizarea şi funcţionarea Autorităţii
Naţionale de Reglementare în
Domeniul Energiei

L267/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
nr.61/1993 privind alocaţia de stat
pentru copii

L139/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea Legii nr.50/1991 privind
autorizarea executării lucrărilor de
construcţii republicată în Monitorul
Oficial nr.933 din 13 octombrie 2004 cu
modificările şi completările ulterioare

Propunere legislativă înregistrată la:

Senat Titlu
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Camera
Deputaților

B273/2021 Propunere legislativă privind protecţia
arborilor remarcabili

L266/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
nr.61/1993 privind alocaţia de stat
pentru copii

L197/2021 Propunere legislativă pentru abrogarea
Legii nr.133/2019 pentru înfiinţarea
Agenţiei pentru Calitatea şi Marketingul
Produselor Agroalimentare

B249/2021 Propunere legislativă privind
modificarea şi completarea Legii
nr.241/2005 pentru prevenirea şi
combaterea evaziunii fiscale

L261/2021 Propunere legislativă pentru
completarea Legii nr.52/2003 privind
transparenţa decizională în
administraţia publică

L202/2021 Propunere legislativă privind facilitarea
accesului la educaţie a tinerelor din
medii defavorizate şi sprijinirea unor
persoane fără adăpost prin acordarea
unui stimulent financiar pentru
procurarea de produse de igienă

Propunere legislativă înregistrată la:

Senat Titlu
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Deputaților

B247/2021 Propunere legislativă privind
exercitarea profesiei de asistent în
educaţie timpurie, precum şi pentru
modificarea şi completarea unor acte
normative

L188/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
nr.96/2006 privind Statutul deputaţilor
şi al senatorilor

B301/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea art.34 din
Legea nr.53/2003 privind Codul muncii

L241/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Ordonanţei
de urgenţă nr.194 din 12 decembrie
2002 privind regimul străinilor în
România

B287/2021 Propunere legislativă privind declararea
zilei de 24 iunie 'Ziua Iei'

B279/2021 Propunere legislativă privind
gestionarea deşeurilor de medicamente
provenite de la populaţie

Propunere legislativă înregistrată la:

Senat Titlu
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Camera
Deputaților

L52/2021 Propunere legislativă pentru
modificarea şi completarea Legii
nr.96/2006 privind Statutul deputaţilor
şi al senatorilor

L293/2021 Propunere legislativă pentru
completarea Ordonanţei de urgenţă a
Guvernului nr.44/2008 privind
desfăşurarea activităţilor economice de
către persoanele fizice autorizate,
întreprinderile individuale şi
întreprinderile familiale

B285/2021 Propunere legislativă privind
desfiinţarea Academiei Oamenilor de
Ştiinţă din România

Propunere legislativă înregistrată la:

Senat Titlu
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Legea 182/2021 privind desfiinţarea
Institutului Revoluţiei Române

Principalele proiecte de lege pe
care le-am iniţiat sau le-am
susţinut

3.2

Pentru desfiinţarea Institutului Revoluţiei Române din Decembrie 1989
am militat încă de la preluarea mandatului de parlamentar deoarece
consider că românii au nevoie de aflarea adevărului şi nu de finanţarea
de la bugetul de stat a unui institut de propagandă şi de distorsionarea
a evenimentelor din decembrie 1989.

Înfiinţat în data de 17 decembrie 2004, ca instituţie publică de
specialitate, autonomă, de interes naţional, cu personalitate juridică,
finanţat din venituri proprii şi subvenţii acordate de la bugetul de stat,
prin bugetul Senatului, Institutul Revoluţiei Române din Decembrie
1989 nu a acţionat în vederea atingerii scopului şi misiunii pentru care
a fost înfiinţat şi finanţat din banii cetăţenilor, nu şi-a demonstrat
utilitatea şi a general, prin activitatea sa, numeroase tensiuni şi
controverse în spaţiul public. Prin activitatea derulată de la înfiinţare,
IRRD a reprezentat o platformă politică, un for ermetic al cărui scop real
a vizat asigurarea unor poziţii publice finanţate din fonduri publice
pentru interese persoanle. Deşi au fost menţionate şi venituri proprii ca
sursă de finanţare a IRRD, activitatea instituţiei a fost finanţată de la
bugetul de stat aproape în totalitate.

În urma misiunii de audit financiar derulate de Curtea de Conturi în
anul 2019, au fost constatate mai multe nereguli financiare şi nereguli
referitoare la încadrarea şi salarizarea personalului contractual.

Propunerea de desfiinţare a Institutului Revoluţiei Române din
Decembrie 1989 a venit din necesitatea de a elimina gravele
disfuncţionalităţi în modul de funcţionare a unor instituţii publice şi de
a sista cheltuirea banilor publici care nu servesc interesului public, ci
prejudiciază buna funcţionare a societăţii.
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Transportul alternativ, prietenos cu mediul şi, în acelaşi timp, benefic
pentru sănătate, este o prioritate atât la nivel naţional, cât şi la nivel
local. Dacă în mai multe localităţi s-a reuşit amenajarea unor piste
pentru biciclişti, era necesară şi corectarea legislaţiei în vederea
dezvoltării unor drumuri pentru biciclişti pe distanţe mai lungi, între
localităţi.

Am votat Legea 153/2021 necesară pentru construirea de rute velo,
inclusiv EuroVelo 6. Propunerea legislativă modifică şi completează
Ordonanța Guvernului nr.43/1997 privind regimul drumurilor,
Ordonanța de urgență nr.195/2002 privind circulația pe drumurile
publice și Legea nr.255/2010 privind exproprierea pentru cauză de
utilitate publică, necesară realizării unor obiective de interes național,
județean și local.

Proiectul defineşte noţiunea de „drum pentru ciclişti/biciclişti” ca fiind
o cale de comunicaţie terestră din interiorul sau exteriorul localităţilor,
proiectată şi construită special pentru ciclişti. Aceste drumuri pot fi de
interes naţional, judeţean sau local şi au minimum două benzi de
circulaţie.
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Eliminarea pensiilor speciale pentru
senatori şi deputaţi

USRPLUS a pus subiectul pe agenda publică încă din 2017, iar acum
am reuşit să ducem la bun sfârşit demersul nostru de a restabili
dreptatea în România.

Anoliile generate de existenţa pensiilor de serviciu sunt de ordin social
şi financiar şi influenţează negativ societatea românească. Pensiile
speciale au generat nemulţumire, atât în rândul populaţiei active, cât şi
în rândul pensionarilor, iar frustrarea este cauzată şi de cuantumul
acestor pensii de serviciu.

Eliminarea acestor beneficii financiare era, astfel, o necesitate. Potrivit
legii, de la data intrării sale în vigoare, încetează plata indemnizațiilor
pentru limită de vârstă acordate în baza prevederilor Legii privind
Statutul deputaților și al senatorilor.

Statutul deputaților și senatorilor prevedea ca parlamentarii care
îndeplinesc vârsta de pensionare au dreptul, la încetarea mandatului,
la indemnizație pentru limită de vârstă, dacă nu sunt realeși pentru un
nou mandat.

Cuantumul indemnizației se acorda în limita a 3 mandate și se calcula
ca produs al numărului lunilor de mandat cu 0,55% din indemnizația
brută lunară aflată în plată. Cuantumul net al indemnizației pentru
limită de vârstă nu putea fi mai mare decât venitul net corespunzător
unei indemnizații brute lunare a unui deputat sau senator aflat în
exercițiul mandatului. Pentru mandate incomplete, indemnizația
pentru limită de vârstă se calcula proporțional cu perioada de mandat
efectiv exercitată, dar nu mai puțin de un mandat parlamentar.

Peste 800 de parlamentari primeau pensii speciale.
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Eliminarea pensiilor speciale pentru
aleșii locali

Am votat raportul de respingere a Legii de modificare a Legii
nr.393/2004 privind Statutul aleşilor locali (L618/2015), care ar fi
introdus un sistem de „indemnizații speciale de limită de vârstă”
pentru aleșii locali, primari, vice-primari, președinți și vice-președinți de
consilii județene.

Proiectul, inițiat de PSD, ar fi introdus pensii speciale pentru aleşii locali
care ar fi avut cel puţin un mandat complet. Pensia s-ar fi calculat în
funcţie de un indice de 0,55% din indemnizaţia brută aflată în plată în
momentul solicitării acestui drept, înmulţit cu numărul de luni de
mandat, în limita a trei mandate. Aceasta ar fi putut fi cumulată cu orice
alt tip de pensie din sistemul public, cu excepția celor speciale, cum ar
fi cea de parlamentar, caz în care alesul local ar fi trebuit să aleagă. De
această pensie specială ar fi beneficiat peste 13.500 de persoane.
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Legea 67/2021 prin care pornografia infantila, traficul de
minori, tortura, traficul de persoane, sclavia şi
proxenetismul devin infracțiuni imprescriptibile.

Aceste infracţiuni afectează, în mod iremediabil, integritatea fizică şi
psihică a victimelor. Gravitatea acestor fapte care, în ultima perioadă,
au devenit extrem de numeroase, a făcut necesară înăsprirea cadrului
legislativ.

De cele mai multe ori, din diverse cauze, printre care teama victimelor
că nu vor fi crezute sau că vor fi blamate pentru ceea ce li s-a întâmplat,
ameninţările agresorilor sau neîncrederea în actul de justiţie, aceste
infracţiuni rămân necunoscute pentru perioade lungi de timp sau sunt
foarte rar raportate în mod oficial autorităţilor. În aceste situaţii, nu se
pot lua măsuri pentru identificarea, prinderea şi pedepsirea autorilor.

În plus, practica judiciară arată că, în cazuri precum traficul de minori
sau de persoane, proxenetismul sau pornografia infantilă, autorii
faptelor acţionează în cadrul unor grupări infracţionale organizate şi
sunt foarte greu de pus sub acuzare. Astfel, se ajungea la situaţii în
care termenul de prescripţie se scurgea înainte ca dosarele să poată fi
finalizate, iar făptaşii puşi sub acuzare.

Aceste infracţiuni au devenit acum imprescriptibile, ceea ce masigură
dreptul la îndeplinirea actului de justiţie pentru toate victimele.
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Legea 582/2018 privind modificarea Legii 24/2007
care reglementează administrarea spaţiilor verzi
din intravilanul localităţilor

Orașul nu înseamnă doar betoane, blocuri și mall-uri, iar spaţiile verzi
sunt extrem de importante pentru îmbunătățirea calității aerului și
pentru reducerea poluării.

În contextul dezvoltării urbane accentuate şi, de cele mai multe ori, fără
a exista o planificare de ansamblu cae să asigure crearea de noi spaţii
verzi, devine din ce înce mai pregnantă importanţa prevederilor legale
prin care se determină metodele de protejare şi administrare a acestor
spaţii deja existente, în vederea asigurării factorilor de mediu, precum
şi a respectării de către România a suprefeţei minime de spaţiu verde/
locuitor.

Actul normativ pentru reglementarea și administrarea spațiilor verzi din
intravilanul localităților a eliminat posibilitatea ca încadrarea spațiilor
verzi, trecute în proprietate privată, să permită construcții. Mai mult,
apare obligația de a asigura spații verzi în cadrul unor noi proiecte,
rezidențiale sau comerciale. Lucrările de construcție se vor putea
realiza doar în baza unei documentații de urbanism, obligatorie fiind
asigurarea unei suprafețe amenajate cu spații verzi, cu acces public, de
minimum 30% din suprafața terenului modificat.
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Legea 287/2021 privind declararea zilei de 24 iunie
„Ziua iei”

Pe 24 iunie este Ziua Universală a Iei, piesă emblematică a costumului
tradițional românesc. Sărbătoarea nu este însă una oficială, ci a fost
iniţiată în anul 2013 de comunitatea “La Blouse Roumaine”. De atunci,
cămaşa cu altiţă a devenit cunoscută în întreaga lume.

Povestea acestui simbol al spiritualității românești trebuie să continue,
iar generaţiile viitoare trebuie să cunoască şi să păstreze această
tradiţiei. Tocmai din acest motiv, am depus o iniţiativă legislativă,
alături de colegii mei, membri ai Comisei Parlamentare pentru relaţia
cu UNESCO, pentru ca 24 iunie să devină oficial “Ziua Naţională a iei”.
Demersul este susținut de senatori și deputați de la toate partidele
parlamentare, inclusiv din cadrul minorităților naționale, o dovadă că
singura politică a Comisiei permanente pentru relația cu UNESCO este
cea de salvare a patrimoniului național.

De altfel, ia românească este la un pas de a intra pe Lista Patrimoniului
Mondial Imaterial. Dosarul transnaţional „Arta cămăşii cu altiţă –
element de identitate culturală în România şi Republica Moldova” a
fost depus la UNESCO pentru înscrierea în Lista reprezentativă a
elementelor de patrimoniu cultural imaterial al umanității. Dosarul a
fost realizat cu participarea grupurilor naţionale de experţi din
România şi Republica Moldova, elaborarea sa fiind coordonată de
Ministerul Culturii din România. Recunoaşterea la nivel mondial a
valorii unice a cămăşii cu altiţă urmează să fie dezbătută în 2022, în
cadrul celei de-a 17-a sesiuni a Comitetului Interguvernamental pentru
Salvgardarea Patrimoniului Cultural Imaterial, iar Comisia parlamentară
pentru UNESCO.
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Proiect de lege, depus în nume propriu, pentru
facilitarea accesului pe plajă a persoanelor cu dizabilităţi

În acest moment, în România, nu există nicio facilitate aplicabilă
persoanelor cu deficiențe motorii, care ar dori să vină la plajă. Este
dificil pentru acestea să ajungă de pe faleză pe malul mării, întrucât nu
există o infrastructură care să permită deplasarea cu dispozitive
medicale rulante pe nisip. Cei care au dificultăţi de deplasare sunt, în
mod disciminatoriu, dezavantajați de actuala situație, deşi ar trebui să
aibă aceleași facilități și avantaje care există deja pentru cetățenii altor
state europene. Din acest motiv, mulți turiști străini ocolesc litoralul
românesc.

Este nevoie să corelăm reglementările Uniunii Europene cu legislația
noastră. Este imperios necesară facilitarea accesului persoanelor cu
dizabilități pe plajele din România și încurajarea participării și integrării
în societate, depline și efective, prin acordarea de locuri rezervate,
accesibile persoanelor cu dizabilități și însoțitorilor lor.

Am depus o iniţiativă legislativă care prevede asigurarea unei
infrastructuri pentru accesul persoanelor cu dizabilităţi pe plaje şi un
număr minim de șezlonguri dedicate acestora, lângă luciul de apă.
Conform proiectului, operatorii economici sau administrațiile publice
locale care dețin sau gestionează plaje amenajate pentru agrement vor
fi obligați să rezerve pentru persoanele cu dizabilități 4% din numărul
total, dar nu mai puțin de 2 șezlonguri, pe primul rând spre luciul apei,
pe toată durata sezonului estival și vor amenaja o cale de acces către
acestea, potrivită scaunelor rulante. Amenajările de acces vor fi
efectuate din materiale ecologice, ușoare, astfel încât să nu existe un
impact negativ asupra mediului înconjurător. Atunci când este cazul,
personalul ce deservește zona respectivă de plajă, va face toate
demersurile pentru ca persoanele cu handicap grav sau accentuat să
fie conduse la șezlongurile special amenajate. În plus, operatorii de
plajă trebuie să se asigure că există în proximitate un grup sanitar
potrivit cu nevoile persoanelor care utilizează fotolii rulante. Această
infrastructură vine și în sprijinul părinților cu copii în cărucior, precum
și a vârstnicilor care se deplasează ajutați de bastoane.
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Activitatea în
comisii

Comisia pentru cultură și media

Sunt membru în două comisii din Senat şi sunt vicepreşedintele
Comisiei reunite pentru relaţia cu UNESCO. În aceste 6 luni
de mandat am luat parte săptămânal, fie online, fie cu
prezenţă fizică, la dezbaterile din aceste comisii.

Cultura a reprezentat mereu o pasiune pentru mine, astfel că, în
calitatea mea de membru al Comisiei de cultură şi media, am
încercat întotdeauna să evidenţiez importanţa promovării
sectorului cultural din România. Cele mai importante măsuri
dezbătute şi votate de la începutul mandatului sunt:
• Susţinerea sectorului cultural prin acordarea unui sprijin
financiar din partea statului pentru artişti în perioada
pandemiei;
• Profesionalizarea CNA prin audierea candidaţilor pentru
posturile de titular şi supleant;
• Respingerea rapoartelor de activitate ale TVR şi
Radiodifuziunii Române – demiterea Consiliilor de
Administraţie;
• Elaborarea unui nou Cod al Patrimoniului – Poliţia de
Patrimoniu.
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Sprijin financiar pentru artişti în
perioada pandemiei

Am dat aviz favorabil pentru aprobarea proiectului de lege
care are ca obiect extinderea acordării indemnizației de
41,5% din câștigul salarial mediu brut și persoanelor care au
realizat venituri înainte de instituirea stării de urgență, în
baza unor contracte de drepturi de autor și drepturi conexe .
Artiștii au beneficiat de șomaj tehnic în baza Ordonanței de
Urgență 30/2020 şi acum sunt sprijiniți prin acordarea
acestei indemnizații, dar numai în cazul reducerii timpului
de muncă sau a veniturilor. De această măsură beneficiază
peste 5.000 de artişti, pe toată durata stării de alertă şi 3 luni
după încetarea acesteia. Este vorba despre persoanele care
au realizat venituri din contracte de drepturi de autor
sprijinite prin măsura şomajului tehnic (75% din câştigul
salarial mediu brut), măsură care şi-a încetat aplicarea de la
1 iunie 2021, ca urmare a reluării activităţilor culturale şi
artistice.
Pentru a beneficia de această nouă măsură, este necesară o
declaraţie pe proprie răspundere a acestora prin care să
confirme reducerea timpului de lucru şi a veniturilor.
Indemnizația se eliberează la cerere, pe baza acestei
declaraţii, iar procedura se stabileşte prin Hotărâre de
Guvern.
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Profesionalizarea
CNA

Am audiat candidaţii pentru posturile de titular şi supleant
în cadrul Consiliului Naţional al Audiovizualului. Aceştia și-
au prezentat viziunea și planurile pentru CNA.
CNA este unica autoritate de reglementare în domeniul
programelor audiovizuale, o instituţie publică autonomă,
aflată sub control parlamentar. Misiunea Consiliului
Naţional al Audiovizualului este de a asigura un climat bazat
pe libera exprimare şi responsabilitatea faţă de public în
domeniul audiovizualului. Pentru îndeplinirea acestei
misiuni, CNA emite decizii, recomandări şi instrucţiuni.
USR PLUS și-a asumat reforma CNA în programul de
guvernare, iar audierea din cadrul comisiei parlamentare a
reprezentat primul pas către o instituție eficientă și relevantă
pentru sănătatea spațiului public.
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Comisia de comunicaţii şi
tehnologia informaţiei

Încă de la începutul mandatului sunt membru în Comisia de
comunicaţii şi tehnologia informaţiei, în cadrul căreia am
dezbătut o serie de măsuri menite să îmbunătăţească sistemul.
Cred într-o administraţie publică digitalizată, debirocratizată şi
în mijloace tehnologice alternative, prietenoase cu mediul
înconjurător.

Principalele activităţi din comisie sunt:
• Aprobarea ordonanţei pentru modificarea și completarea
Legii nr.95/2006 privind reforma în domeniul sănătății;
• Aprobarea ordonanței care se referă la măsuri pentru
acordarea de sprijin financiar pentru întreprinderile din
domeniul turismului afectate de pandemie;
• Reducerea bugetului ANCOM cu 22 milioane de lei;
• Introducerea semnăturii electronice în domeniul relaţiilor
de muncă, împreună cu marca electronică temporală şi sigiliul
electronic;
• Adoptarea legii 169/2021 care reglementează
implementarea reţelelor 5G;
• Stabilirea unor măsuri la nivelul administraţiei publice
centrale;
• Reglementarea unor măsuri necesare funcționării justiţiei
ca serviciu public, în contextul pandemiei de COVID;
• Depunerea a două amendamente pentru modificarea și
completarea Legii privind protecția și promovarea drepturilor
persoanelor cu handicap la serviciile media audiovizuale.
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Dezbaterea bugetului Autorităţii
Naţionale pentru Administrare şi
Reglementare în Comunicaţii

ANCOM este instituţia care trebuie să protejeze interesele
utilizatorilor de comunicaţii din România, prin promovarea
concurenţei pe piaţa de comunicaţii, administrarea
resurselor şi încurajarea investiţiilor eficiente în
infrastructură şi a inovaţiei.
Reprezentanţii ANCOM au venit cu o propunere de buget
care prevedea o creştere cu 21% a cheltuielilor cu
personalul, un lucru complet deplasat, având în vedere
situaţia în care ne aflăm din cauza crizei sanitare mondiale.
Concret, am redus cu 7.000.000 de lei bugetul propus
pentru indexarea salariilor cu rata inflaţiei, care a fost
estimată de ANCOM între 3% şi 9%, deşi la finalul anului
2020 inflaţia în România era de 2,1%.
În al doilea rând, am eliminat Fondul de Premiere, în valoare
de peste 12.000.000 de lei. Am eliminat şi fondurile
destinate voucherelor de vacanţă, deoarece s-a decis
prelungirea valabilităţii celor de anul trecut pentru toţi
bugetarii. În al treilea rând, am redus cu 700.000 de lei
cheltuielile de publicitate şi cu 400.000 de lei pe cele de
protocol.
În total, am redus bugetul propus de ANCOM cu aproape 22
de milioane de lei.
Deşi au fost reduceri substanţiale de fonduri, nu ne-am atins
de cheltuielile pentru investiții, cum ar fi construirea unor
noi stații de monitorizare. Au rămas în buget banii pentru
investiţii care conduc la o creştere a calităţii serviciilor
primite de către consumatorul final, dar s-au redus
consistent cheltuielile care nu ţineau
cont de contextul socio-economic
pe care ȋl traversează,
astăzi, România.
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Dezbaterea
Legii 142/2021

Legea se referă la aprobarea Ordonanţei de urgenţă a
Guvernului nr.36/2021 privind utilizarea mijloacelor de
semnătură digitale în domeniul relațiilor de muncă. La
discuţii au participat şi reprezentanţii Asociației Furnizorilor
de Servicii de Certificare și cei ai Confederației Patronale
Concordia
Proiectul de a fost inţiat în urma nevoii de eficientizare şi
îmbunătăţire a relaţiilor de muncă şi de simplificare a
procedurilor specifice activităţii de resurse umane. În acest
sens, se impune reglementarea posibilităţii angajatorului de
a utiliza semnătura electronică avansată sau cea calificată,
însoţite de o marcă temporală electronică sau una calificată,
precum și de sigiliul electronic calificat al angajatorului la
încheierea contractului individual de muncă sau a actului
adiţional la contract.
Actul normativ prevede însă că angajatorul nu poate obliga
salariatul să utilizeze semnătura electronică la încheierea
contractului de muncă. Pe de altă parte, obligă salariaţii cu
muncă la domiciliu să asigure confidenţialitatea
informaţiilor şi a documentelor utilizate în timpul telemuncii.



Comisia permanentă comună
a Camerei Deputaţilor şi Senatului
pentru relaţia cu UNESCO

Patrimoniul cultural a reprezentat întotdeauna un subiect de
interes pentru mine, astfel că, în calitate de vicepreşedinte al
Comisiei pentru relaţia cu UNESCO, am încercat mereu să
evidenţiez importanţa protejării şi a promovării patrimoniului
cultural naţional. Cel mai important moment a fost
sărbătorirea a 65 de ani de prezenţă românească în UNESCO,
prilej cu care am participat la o masă rotundă cu tema
„Patrimoniul mondial UNESCO din România, provocări şi
soluţii”.

Alte aspecte abordate în cadrul şedinţelor de lucru au
fost:
• Situaţia dosarelor Ansamblului Monumental „Calea
Eroilor” de la Târgu Jiu şi a peisajului minier de la Roşia
Montană, care vor intra în dezbaterea UNESCO în 2021;
• Stadiul dosarului „LIMES – Frontierele Imperiului Roman
în România” care urmează să fie depus la UNESCO;
• Prezentarea priorităţilor Institutului Naţional al
Patrimoniului pentru anul 2021;
• Stadiul lucrărilor la Cetăţile dacice din Munţii Orăştiei;
• Discuții referitoare la îndeplinirea obligațiilor privind
programul de conformare impus de UNESCO, privind
Rezervațiile „Rodna” și „Retezat” și bunul UNESCO „Păduri
virgine de fag din Carpați și alte regiuni ale Europei”
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Iniţiativă legislativă pentru
„Ziua Naţională a Iei”

Am depus o iniţiativă legislativă, alături de colegii mei,
membri ai Comisei Parlamentare pentru relaţia cu UNESCO,
pentru ca 24 iunie să devină oficial “Ziua Naţională a iei”.
Pe 24 iunie este Ziua Universală a Iei, însă sărbătoarea nu
este una oficială, ci a fost iniţiată în anul 2013 de
comunitatea “La Blouse Roumaine”. De atunci, cămaşa cu
altiţă a devenit cunoscută în întreaga lume.
Arta coaserii iei este moştenită din generaţie în generaţie şi
trebuie să avem grijă să nu pierdem această tradiţie care ne
reprezintă. Cămaşa populară românească este cunoscută
din ce în ce mai mult pe plan internaţional ca un obiect
vestimentar tradiţional de o frumuseţe unică şi originală.
Povestea acestui simbol al spiritualității românești trebuie să
continue, iar generaţiile viitoare trebuie să cunoască şi să
păstreze această tradiţiei. Este foarte important să păstrăm
nealterată principala piesă a portului popular românesc și
am considerat oportun ca 24 iunie să devină un reper
național oficial pentru cămașa românească, cea care ne
conferă unicitate și identitate spirituală.



1/7

Declarații politice
și discursuri

Primarii PSD nu trebuie să
devină baroni locali,
17 februarie 2021

5

5.1

În calitate de reprezentant al judeţului Constanţa în Senat,
din partea Alianţei USR PLUS, am prezentat în faţa Senatului
abuzurile primarului social democrat de la Agigea, Cristian
Cârjaliu. Am considerat că este de datoria mea, ca
reprezentant al judeţului Constanţa în Senat din partea
Alianţei USR PLUS, să aduc în atenţia colegilor mei senatori
situaţia din comuna Agigea unde Codul Administrativ este
încălcat flagrant de către primarul PSD.
Acesta se comportă ca un baron al localităţii, iar votul
consilierilor locali nu este respectat. Pe 12 noiembrie anul
trecut au fost alese comisiile de specialitate şi a fost
desemnat viceprimarul, prin votul legal al consilierilor locali.
Secretarul general al comunei ar fi trebuit să emită, în
maximum 10 zile, o hotărâre a Consiliului Local în acest
sens, lucru care nu s-a întâmplat. În plus, din noiembrie
2020 până în februarie 2021, primarul comunei Agigea a
schimbat 5 secretari generali pentru că aceştia au refuzat să
participe la abuzurile edilului şef şi au preferat să plece.
Am făcut apel, de la tribuna Senatului, la autorităţile
decidente, dar şi la conducerea judeţeană şi naţională a
PSD să oprească abuzul de la Agigea, pentru că nicio
localitate nu este proprietatea primarului.

video

https://www.youtube.com/watch?v=Jys1yclgGvo&list=PLkCGT1LIDo2GbJegS0BM8e6rQL51AaxJV&index=7;
https://www.youtube.com/watch?v=Jys1yclgGvo&list=PLkCGT1LIDo2GbJegS0BM8e6rQL51AaxJV&index=7;
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Defrişarea Pădurii
Comorova,
3 martie 2021

5.2

Am vorbit, în cadrul unei declaraţii politice, despre situaţia
Pădurii Comorova, aflată în pericol de defrişare, după ce din
anul 2004, această arie a intrat în intravilanul oraşului
Mangalia. În zonă a fost deja construit un cartier, iar alte 2,5
hectare sunt pregătite de tăiere pentru a se ridica un
complex imobiliar care va avea un aparthotel de 10 etaje, un
restaurant, parcări și alei. Am tras un semnal de alarmă
asupra acestei probleme şi am cerut Primăriei Mangalia,
Agenţiei pentru Protecţia Mediului Constanţa şi Gărzii
Naţionale de Mediu să ia măsuri pentru a opri masacrarea
acestei păduri seculare.

video

https://www.youtube.com/watch?v=s2DAFuZBgww&list=PLkCGT1LIDo2HsrZ4MR8mnXGrLMFQdjYSS&index=4;
https://www.youtube.com/watch?v=s2DAFuZBgww&list=PLkCGT1LIDo2HsrZ4MR8mnXGrLMFQdjYSS&index=4;
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Resuscităm
Poliţia Patrimoniului,
24 martie 2021

5.3

Protejarea patrimoniului este o datorie a noastră, a tuturor!
Trebuie să resuscităm Poliția Patrimoniului!
Această structură a descurajat, timp de mai bine de un
deceniu, braconajul arheologic şi jaful asupra patrimoniului
național, însă, în ultima perioadă, ofiţerii de patrimoniu au
fost obligaţi să se ocupe de cu totul altceva, iar consecinţele
sunt cât se poate de vizibile. În situri de maximă importanţă
s-au ridicat construcţii fără autorizaţie, iar din 2012 până în
prezent, numărul detectoarelor de metale, care aduc
pagube stratului arheologic, a crescut de 400 de ori.
Am prezentat, într-o declaraţie politică în faţa Senatului,
propunerile mele pentru protejarea monumentelor şi
obiectivelor de cultură: restructurarea Poliţiei Patrimoniului,
crearea unui serviciu nou în cadrul IGPR care să aibă în
subordine lucrători specializaţi în patrimoniu şi eliberarea
lor de alte sarcini, înființarea la nivelul Inspectoatelor
Judeţene de Poliţie a unor structuri independente, cu
atribuţii clare de protejare a obiectivelor culturale naţionale
şi de investigare a infracţiunilor care aduc atingere acestora,
fără alte sarcini colaterale.
De asemenea, noul Cod al Patrimoniului trebuie să fie
implementat cât mai curând posibil.

video

https://www.youtube.com/watch?v=S-rLc3GfadA&list=PLkCGT1LIDo2G59TyyjgbWwrAl0htT3W3K&index=16;
https://www.youtube.com/watch?v=S-rLc3GfadA&list=PLkCGT1LIDo2G59TyyjgbWwrAl0htT3W3K&index=16;
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Inconştienţa politică a opoziţiei
naşte monştri,
31 martie 2021

5.4

Am vorbit, în faţa Senatului, într-o declaraţie politică, despre
protestele împotriva medicilor şi a măsurilor sanitare şi
despre lipsa de responsabilitate şi implicarea directă a PSD
şi AUR. Am subliniat că modul populist şi iresponsabil de a
face politică pune în pericol sănătatea şi vieţile oamenilor şi
am precizat că este de neînţeles cum opoziţia s-a folosesit
de nemulţumirile oamenilor pentru a-şi construi imaginea
pe suferinţa unei naţiuni, iar reprezentanţii AUR au urlat în
stradă lozinci lipsite de conţinut. Asta în situaţia în care
niciun specialist în medicină din rândul PSD nu a luat
atitudine împotriva discursurilor contra sănătății publice şi
nu a contracaraat accesele extremiste ale colegilor din
opoziţie.

video

https://www.youtube.com/watch?v=fwdf93qUc34&list=PLkCGT1LIDo2E63DfFO4IXD99S6NRgxHhq&index=10;
https://www.youtube.com/watch?v=fwdf93qUc34&list=PLkCGT1LIDo2E63DfFO4IXD99S6NRgxHhq&index=10;
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Cum evaluăm Patrimoniul
Cultural Naţional Mobil,
12 mai 2021

5.5

După denominarea monedei naţionale, inventarele
muzeelor au fost reduse conform noii valori a leului, în mod
mecanic, şi s-a ajuns la valori cu adevărat aberante. Din
acest motiv, este necesară reevaluarea cât mai rapidă a
patrimoniului mobil.
Această activitate este însă îngreunată de un ordin al
ministrului Culturii, din 2019, pesedistul Daniel Breaz, care a
introdus în activitatea de reevaluare experţii evaluatori ai
ANEVAR. Documentul este încă în vigoare şi împiedică o
rezolvare clară a acestei activităţi.
Avem obligaţia de a anula acest act adminsitrativ şi de a
emite unul în concordanţă cu realitatea. Reevaluarea din
instituţiile muzeale trebuie executată de către personalul
acreditat de Ministerul Culturii, acesta fiind singurul care
cunoaşte categoriile de bunuri culturale pe care le deţin
muzeele şi singurul în măsură să aprecieze valoarea acestor
piese în conformitate cu cataloagele internaţionale de profil.

video

https://www.youtube.com/watch?v=WjZo1rbPqFA&list=PLkCGT1LIDo2HgLRZukt_qj2TDiHhPWJpB&index=9;
https://www.youtube.com/watch?v=WjZo1rbPqFA&list=PLkCGT1LIDo2HgLRZukt_qj2TDiHhPWJpB&index=9;
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Aprobarea L96 în Comisia de
cultură – ziua picturii naţionale,
17 mai 2021

5.6

În plenul Senatului a fost supusă votului legea 96/2021
privind declararea zilei de 15 mai - ”Ziua pictorului național
Nicolae Grigorescu”
În comisia de cultură aceasta a fost votată în unanimitate, cu
amendamentul de a transforma „Ziua pictorului național
Nicolae Grigorescu” în „Ziua picturii naționale”.
Am susţinut un discurs în faţa colegilor mei senatori şi am
subliniat faptul că această zi nu ar trebui marcată cu un
festivism deșănțat, ci prin evenimente dedicate, organizate
de către instituţiile de cultură, aşa cum şi-ar fi dorit, probabil,
şi marele pictor.
La fel de adevărat, pictorul Nicolae Grigorescu ar fi vrut să
fie rezolvate și alte probleme ale culturii, dacă ar fi trăit în
zilele noastre - problema poliției de patrimoniu sau cea a
evaluării patrimoniului naţional mobil. Acestea sunt
adevăratele probleme ale culturii şi trebuie să le rezolvăm
pe toate.

video

https://www.youtube.com/watch?v=n7Ij0ofZh78&list=PLkCGT1LIDo2ER7pDO0ppQL3Sk1SBwxAkk&index=23;
https://www.youtube.com/watch?v=n7Ij0ofZh78&list=PLkCGT1LIDo2ER7pDO0ppQL3Sk1SBwxAkk&index=23;
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Fundaţiile de Tineret şi
patrimoniul deţinut,
26 mai 2021

5.7

Am adus la cunoştinţa colegilor mei senatori realitatea din
teren în ceea ce priveşte patrimoniul Fundaţiei Judeţene
pentru Tineret Constanţa, respectiv Casa Tineretului din
Mangalia și un monument al tineretului de la Straja. Spaţiul
din Mangalia este acum închiriat diverselor firme, cum ar fi o
şcoală de şoferi sau un birou notarial.
Tineri constănţeni au propus parlamentarilor o iniţiativă
legislativă pentru dizolvarea actualelor fundaţii de tineret şi
pentru înfiinţarea unui Consiliu de tineret în cadrul
Consiliilor Judeţene. Proiectul mai prevede ca patrimoniu
UTC să parvină acestor instituţii abilitate pentru
desfăşurarea activităţilor în mod special pentru tineri.
Această inițiativă (L541/2020) a trecut tacit de Senat şi a fost
dezbătută în Comisia de tineret şi sport şi Comisia juridică
din cadrul Camerei Deputaţilor.
Este imperios necesar ca un patrimoniu de așa însemnătate
să fie pus la dispoziția tinerilor, fără administrări pentru
buzunarele unora.

video

https://www.youtube.com/watch?v=dLjoxKEZc18&list=PLkCGT1LIDo2H5YR2_nMnfSOxgwlsM38Ex&index=13.
https://www.youtube.com/watch?v=dLjoxKEZc18&list=PLkCGT1LIDo2H5YR2_nMnfSOxgwlsM38Ex&index=13.


Munca de senator preupune şi activităţi desfăşurate în teritoriu, respectiv în
circumscripţia electorală unde am fost ales.

La cabinetul parlamentare de la Constanţa merg în special la sfârşitul săptămânii. În
primele şase luni de mandat am avut mai multe activităţi la biroul din Constanţa.

În fiecare vineri, între orele 9.00 şi 12.00, am program de audienţe în cadrul cărora
constănţenii îşi prezintă problemele pe care aş putea să le rezolv, în calitate de
senator, sau pe care pot să le aduc în atenţia autorităţilor abilitate.

Astfel, m-am întâlnit cu preşedintele Federaţiei Tinerilor din Constanţa şi am vorbit
despre patrimoniul UTC, aflat în subordinea Fundaţiilor de Tineret, care este utilizat
în alte scopuri decât pentru desfăşurarea de activităţi cu şi despre tineri. În urma
acestei audienţe am susţinut o declaraţie politică în plenul Senatului.

De asemenea, m-am întâlnit cu un medic şi am discutat despre concursul de la
DSP, dar şi cu o doamna profesor care mi-a adus la cunoştinţă neregulile din
sistemul de învăţământ.

Am avut discuţii şi cu un proprietar de Cramă din Ostrov în legătură cu banii pe care
Guvernul s-a angajat să îi ofere celor ale căror culturi au fost afectate de secetă.

De asemenea, m-am consultat cu reprezentanţii Asociaţiilor ADAPTO şi Împreună
pentru Viitor Constanţa pentru în vederea conceperii iniţiativei legislative privin
accesul persoanelor cu dizabilităţi pe plaje.

În urma acestor întâlniri şi ca urmarea a sesizărilor primite de la cetăţeni, am înaintat
adrese şi sesizări către diferite instituţii din judeţ pentru semnalarea şi rezolvarea
anumitor probleme. Am trimis astfel de documente către Inspectoratul de
Construcţii privind construcţia neconformă a unui bloc în cartierul Tomis Plus, către
RAEDPP în legătură cu un contract de închiriere al Asociaţiei „Filiala Constanţa a
Uniunii Artiştilor Plastici din România” şi către MAPN cu privire la cetatea Axiopolis
din Cernavodă.

Integrarea tinerilor în societate şi pregătirea acestora pentru a intra pe piaţa muncii
reprezintă o prioritate pentru mine şi, din acest motiv, la cabinetul parlamentar s-au
desfăşurat două stagii de practică petnru studenţi. Unul a fost pentru studenţii
Universităţii Bucureşti, specializarea „Comunicare”, iar cel de-al doilea pentru
studenţi de la Universitatea Ovidius Constanţa, specializarea „Relaţii internaţionale
şi studii europene”. Familiarizarea cu activitatea unui cabinet parlamentar, cu
tehnica legislativă, analiza iniţiativelor legislative, crearea unei iniţiative proprii şi
simularea unei dezbateri în comisie, au fost câteva din activităţile desfăşurate cu
studeţii. În plus, au fost organizate şi vizite la Senat.

Activitatea la
cabinetul parlamentar



În primele 6 luni de mandat, am avut, în calitate de senator, întâlniri şi activităţi
derulate împreună cu reprezentanţi ai autorităţilor locale. Am purtat discuţii cu
directorul DSPConstanţa, despre centrele de vaccinare mobile, ammers, alături
de consilierii locali, în Mamaia Nord pentru a vedea dezastrul urbanistic din zonă
şi a căuta soluţii pentru rezolvarea acestei pronleme, am avut întâlniri la Prefectură,
pe tema situaţiei de la Agigea, unde primarul PSD refuză să numească viceprimarii
aleşi de conilierii locali, şi am avut, de asemenea, o întrevedere cu reprezentanţii
navigatorilor.

Ammers şi în cartierul Tomis Plus, unde există probleme legate de alimentarea cu
energie electrică, am făcut o vizită la Liceul „CarmenSilva” din Eforie Sud şi am
analizat situaţia scăderii numărului de clase şi ammers laCumpăna, unde s-a
surpat malul Canalului Dunăre-Marea Neagră.

Împreună cu vicepreşedintele Consiliului JudeţeanConstanţa, Petre Enciu,
am efectuat vizite la PeşteraMovile dinMangalia, la Ansamblul Rupestru de la
Murfatlar şi laMinisterul Cercetării. Si tot alături de Petre Enciu, am participat la
conferinţa „DezvoltareDurabilă a Judeţului Constanţa”.

Am avut, de asemenea, discuţii cu vicepreşedintele CJC, Petre Enciu, cu
subprefectul USRPLUS,Mihai Vîlcu şi cu mai mulţi consilieri judeţeni despre
proiectele şi priorităţile programul judeţean de guvernare.

În plus, am permanent întâlniri cu consilierii locali din municipiul Constanta şi cu
viceprimarul, Florin Cocargeanu.

În vederea pregătirii declaraţiei politice despre evaluarea patrimoniului, m-am
întâlnit cu reprezentantulMuzeului de IstorieNaţională şi Arheologie
Constanţa, Gabriel Custurea.

În ceea ce priveşte situaţia Palatului Regal din Mamaia, am avut consultări cu
ministrul Economiei, ClaudiuNăsui.

Întâlniri cu aleşii
locali şi cu
reprezentanţi ai
instituţiilor locale
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Vizite pe teren în
circumscripție

Palatul Regal din Mamaia

Sunt senator de Constanţa şi problemele locale reprezintă o prioritate pentru mine.
Mi-am propus ca, pe parcursul mandatului, să reprezint interesele cetăţenilor din
Constanţa, să fiu în permanenţă conectat la dinamica locală şi să promovez un
dialog real cu oamenii care se confruntă zi de zi cu situaţiile pe care dorim să le
rezolvăm.

În acest sens, în primele luni de mandat am organizat, împreună cu colegii mei
consilieri locali, vizite în mai multe localităţi din judeţ pentru a constata neregulile
cu care acestea se confruntă. Astfel, am descoperit cum în Năvodari nu sunt
respectate autorizaţiile de construcţie şi că, la Cumpăna, malul canalului Dunăre -
Marea Neagră se surpă de la o zi la alta, iar autorităţile locale nu intervin în acest
sens.

Fiind membru în Comisia de cultură şi media, principalul meu obiectiv este
promovarea patrimoniului cultural local. Judeţul Constanţa se bucură de o bogată
moştenire istorică. Am vizitat o parte din monumentele istorice şi obiectivele
culturale din judeţ pentru a vedea cu ochii mei în ce stare se află şi a găsi soluţii
pentru conservarea, reabilitarea şi punerea lor în valoare.

O adevărată perlă culturală a oraşului, Palatul Regal al Reginei Maria din
Mamaia, se află într-o stare avansată de degradare.. Am avut o primă discuție cu
Iulia Popovici, secretar de stat în Ministerul Culturii, pentru a găsi căi prin care
ministerul să-şi exercite dreptul de preemțiune în ceea ce priveşte acest obiectiv
cultural important din judeţul Constanţa.
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Vizită la Ansamblul Rupestru
Murfatlar

Am fost, împreună cu vicepreşedintele CJC, Petre Enciu, cu consilierul județean
George Bădilă, cu reprezentanți ai Muzeului de Istorie Naţională şi Arheologie
Constanţa şi cu cei ai Poliției Patrimoniu, la Ansamblul Rupestru de la Murfatlar,
aflat pe lista indicativă UNESCO. Bisericile din cretă de la Murfatlar, aşa cummai
este cunoscut, se află la o distanță de 15 km de litoralul Mării Negre, pe malul
drept al Canalului Dunăre-Marea Neagră şi sunt aşezăminte de pe la jumătatea
secolului al X-lea. Ansamblul, săpat într-un deal de cretă, este alcătuit din camere
şi galerii şi a fost descoperit în 1957, în urma unor lucrări de extindere a zonelor de
exploatare a cretei. În opinia cercetătorilor, aici au fost prima biserică şi primele
chilii ale unei mănăstiri de pe teritoriul României. Din nefericire, Ansamblul
Rupestru de la Murfatlar nu poate fi vizitat şi nu a fost deschis nicidată publicului
larg. Specialiştii mi-au spus că este dificil ca bisericile de cretă să fie integrate în
circuitul turistic, pentru că vizitarea lor ar putea duce la degradarea acestora, însă
pot fi găsite soluţii alternative, precum protejarea loc cu panouri de sticlă.

Vizită la Izvoarele-Pârjoaia,
Cetatea Sucidava

Ammers în sudul judeţului Constanţa, în apropiere de graniţa cu Bulgaria. Am vrut
să ajungem la Cetatea Sucidava, un sit care se află pe malul Dunării, în aval de satul
Izvoarele. Aici a fost descoperit în 1984 un tezaur compus din 17 obiecte, unele
dintre ele relativ bine conservate, altele păstrate în stare fragmentară, destul de
precară. Prin valoarea lor artistică şi documentară, piesele componente vin să
întregească un patrimoniu de epocă foarte valoros al monumentelor romano-
bizantine, descoperite în această parte a imperiului.

Am constat însă că este o adevărată provocare să mergi la ruinele acestei cetăţi,
întrucât nu există indicatoare spre locaţie şi nici drumuri asfaltate sau măcar
circulabile cu o maşină obişnuită. Situl este dificil de găsi chiar şi pentru cei care
cunosc zona, iar locaţia este greu accesibilă fără o infrastructură pusă la punct.

Dobrogea, un ţinut încărcat de istorie, ar trebui să devină o atracţie nu numai pentru
litoral şi plaje, ci şi prin intermediul turismului istoric şi arheologic, pentru că zona
are atât de mult de oferit în acest domeniu.

Cetăţi precum Sucidava se află deja pe Lista indicativă UNESCO şi sunt la un pas de
a intra în patrimoniul mondial, însă aceste monumente naţionale nu sunt apreciate
la justa lor valoare. Trebuie să întreprindem toate demersurile pentru a le scoate la
lumină şi a le aduce în atenţia publicului: drumuri de acces, indicatoare şi maparea
acestora în sistem digital, astfel încât cei interesaţi să le poate identifica şi găsi mai
uşor şi, eventual, să aibă acces la un tur virtual al acestora prin intermediul unei
aplicaţii informatice.
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Vizită la Cetatea Capidava
Am fost la Cetatea Capidava, situată pe malul drept al Dunării, la jumătatea
distanței dintre Hârșova și Cernavodă. Aceasta face parte din seria de castre și
fortificații ridicate în timpul Împăratului Traian, la începutul secolului al II-lea, în
cadrul măsurilor de organizare a limes-ului dunărean.

În afara controverselor legate de finanţare şi de modul în care a fost reabilitată,
Cetatea Capidava, aflată pe lista indicativă UNESCO, reprezintă un exemplu de
bune practici. Pe lângă faptul că a fost restaurat, monumentul urmează să intre în
circuitul turistic. Cetatea va putea fi vizitată, aşa cum ar trebui să se întâmple cu
toate monumentele Limes. Fortificaţiile din linia de apărare romană trebuie
reabilitate şi apoi expuse publicului. Judeţul Constanţa este o zonă cu multe
obiective culturale şi istorice care trebuie redate publicului pentru a putea
„respira” istoria noastră.

Vizită la Cetatea Carsium
Am fost la Hîrşova, la Cetatea Carsium pentru a vedea, la fața locului, care sunt
problemele și de ce întârzie începerea lucrărilor de reabilitare, mai ales că fondurile
europene destinate lucrărilor ar putea fi pierdute.

Situl arheologic se află pe lista indicativă UNESCO şi există un proiect, aprobat încă
din 2019, pentru restaurarea cetăţii care trebuie implementat, însă începerea
lucrărilor de reabilitare întârzie. În acest moment, se aşteaptă avizul comisiei tehnice
pentru a putea fi demarate procedurile de punere în valoare a monumentului.
Important este să fie demarate lucrările de punere în valoare, în caz contrar, sunt
șanse mari să fie pierdută finanțarea pentru reabilitarea cetății Carsium, pentru
punerea în valoare, pentru aleile înierbate care ar trebui realizate, alei pe care ar
trebui să pășească vizitatorii și care sunt non-invazive şi nu vor distruge situl
arheologic. În plus, Cetatea Carsium trebuie îngrădită și apoi specialiștii pot să aibă
lucrări de întreținere, reabilitare, descoperiri și așa mai departe.

Vom atrage atenţia prin Comisia reunită a Parlamentului pentru relaţia cu UNESCO,
asupra faptului că acest proiect este blocat, la 2 ani de la aprobare, şi că există riscul
de a pierde finanţarea europeană. În plus, trebuie să vedem ce putem face ca Legea
achiziţiilor publice să permită flexibilizarea achiziţiilor pentru a fi accesate mai uşor
fondurile.
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Vizită la Cernavodă - discuţii
despre posibilitatea ca
Cetatea Axiopolis să intre
în circuitul turistic

Ammers la Cernavodă, unde se află şi cetatea Axiopolis, care face parte din linia
de demarcație Limes, pentru a vedea în ce stare se află și cum poate fi pusă în
valoare.

Doresc să port discuții cu cei de la Ministerul Apărării Naționale pentru a găsi
împreună soluții, astfel încât situl arheologic de la Cernavodă, care se află în
mijlocul unei unități militare, să poată fi introdus în circuitul turistic, dar, în același
timp, să fie continuate săpăturile arheologice acolo. Îi voi întreba, de asemenea,
pe reprezentanții Comisiei Naționale Limes în ce stadiu suntem cu dosarul pentru
această cetate, în condițiile în care nu este permis acolo accesul specialiștilor. În
plus, voi discuta și cu toți colegii din Comisia UNESCO din Parlament, pentru a le
expune această problemă.

Ar trebui să introducem în circuitul turistic atât Cetatea Axiopolis, cât și
mormântul pictat de tip hipogeu din apropierea acesteia și valul de piatră
declarat monument istoric, cu atât mai mult cu cât acestea se află pe ruta
autocarelor care vin de la București spre Rasova.
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9.1
20 mai 2021, Realitatea Locală, Dobrogea TV | Link

14 mai 2021, Administraţie şi Politică, Antena 3 | Link

14 mai 2021, Activitatea Parlamentară, Focuspress | Link

7 mai 2021, Poveştile Oraşului Meu, Radio Sky | Link

19 aprilie 2021, Realitatea Locală, Dobrogea TV | Link

19 aprilie 2021, Invitatul Zilei, City Press TV | Link

16 aprilie 2021, Adminsitraţie şi Politică, Antena 3 | Link

2 aprilie 2021, Ediţie Specială, Litoral TV | Link

31 martie 2021, CT News TV | Link

19 martie 2021, Replica Online | Link

8 martie 2021, Realitatea Locală, Dobrogea TV | Link

5 martie 2021, Administraţie şi Politică, Antena 3 | Link

26 februarie 2021, Aleşii la raport, Focuspress | Link

18 februarie 2021, Echidistant, Dotto TV | Link

17 februarie 2021, Invitatul Zilei, City Press TV | Link

15 februarie, 2021, Adminsitraţie şi Politică, Antena 3 | Link

28 ianuarie 2021, Litoral TV, intervenţie telefonică | Link

14 ianuarie, Ediţie Specială, Litoral TV | Link

19 decembrie, Oameni de carieră, Antena3 | Link 1/2

https://www.facebook.com/110573787157936/videos/310537143943213
https://www.facebook.com/RadioSkyFm/videos/287509446410701
https://www.dobrogea.tv/stire/Realitatea%20local%C4%83/19844/realitatea-locala-19-aprilie-2021.html?fbclid=IwAR1YmARQ4mgaJLQzFN6qUTRQLMDTp - zpGJoGno4SultV_MZv5aoKhyPPCTFo
https://www.facebook.com/citypressconstanta.ro/videos/2716336405344423
https://www.facebook.com/Antena3Constanta/videos/785976905438873
https://www.facebook.com/tvlitoral/videos/282786713232660
https://www.youtube.com/watch?v=jqRFO0aLRgU
https://www.replicaonline.ro/interviu-cu-senatorul-usr-remus-negoi-466791/
https://www.facebook.com/DobrogeaTV/videos/969804250091362
https://www.facebook.com/Antena3Constanta/videos/165767005361956
https://www.facebook.com/110573787157936/videos/331647448280777
https://www.facebook.com/dottotv/videos/139929044570702
https://www.facebook.com/citypressconstanta.ro/videos/759730547982486
https://www.facebook.com/Antena3Constanta/videos/889547865218226
https://www.facebook.com/RemusNegoiUSR/videos/250071819890276
https://www.youtube.com/watch?v=5W39pPz5Jw4
https://www.facebook.com/Antena3Constanta/videos/2873299469620501
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24 iunie 2021 | Link

25 iune 2021 | Link

17 iunie 2021 | Link

24 mai 2021

20 mai 2021 | Link

8 mai 2021 | Link

30 aprilie 2021 | Link

12 aprilie 2021 | Link

4 aprilie 2021 | Link

1 aprilie 2021 | Link

26 martie 2021 | Link

19 martie 2021 | Link

1 februarie 2021 | Link

30 ianuarie 2021 | Link

22 ianuarie 2021 | Link

15 ianuarie 2021 | Link

2/2

https://www.news.ro/social/un-senator-usr-plus-a-depus-un-proiect-de-lege-in-parlament-pentru-facilitarea-accesului-persoanelor-cu-dizabilitati-pe-plaja-si-in-apa-1922403124062021061220259205
https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/senatorul-remus-negoi-a-depus-o-initiativa-pentru-facilitarea-accesului-persoanelor-cu-dizabilitati-pe-plaja-si-in-apa-750507.html
https://www.ordinea.ro/senatorul-usr-remus-negoi-vrea-urgentarea-plantarii-de-perdele-forestiere-in-judetul-constanta/
https://www.ctnews.ro/cetatea-capidava-tot-mai-aproape-de-deschidere-remus-negoi-senator-usr-plus-va-fi-vizitata-ca-toate-monumentele-limes/
https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/ce-este-de-facut-acum-pentru-a-salva-palatul-regal-cu-ce-solutii-vine-senatorul-usr-de-constanta-remus-negoi-742685.html
https://www.ordinea.ro/de-ce-alesii-locali-nu-trebuie-sa-beneficieze-de-pensii-speciale-senatorul-remus-negoi-este-injust-inechitabil-si-nejustificat-de-scump/
https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/senatorii-au-votat-se-interzic-contructiile-pe-terenurile-in-proprietate-privata-incadrate-ca-spatii-verzi-745905.html
https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/constanteanul-suparat/constanteanul-suparat-cetatile-antice-din-judet-sunt-rupte-de-lume-nu-exista-indicatoare-nici-drumuri-asfaltate-sau-circulabile-744455.html
https://www.dezvaluiri.ro/remus-negoi-incurajand-protestele-psd-si-aur-pun-in-pericol-vietile-a-sute-de-mii-de-romani/
https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/actualitate/ziua-live-remus-negoi-in-legatura-cu-palatul-regal-din-mamaia-trebuie-sa-insistam-in-continuare-primaria-ar-trebui-sa-preia-in-administrare-743701.html
https://www.ziuaconstanta.ro/stiri/politic/senatorul-usr-remus-negoi-cere-resuscitarea-politiei-patrimoniului-743132.html
https://www.ct100.ro/o-echipa-usr-plus-a-fost-la-ansamblul-rupestru-de-la-murfatlar-si-ne-a-anuntat-ca-nu-poate-fi-vizitat/
https://atacdeconstanta.com/remus-negoi-despre-malul-care-se-surpa-la-cumpana-incompetenta-nepasare-ticalosie-prostie/
https://www.ct100.ro/remus-negoi-apocalipsa-din-cumpana-foto/
https://www.ct100.ro/cartierul-tomis-plus-in-vizorul-senatorului-usr-remus-negoi/
https://atacdeconstanta.com/remus-negoi-usr-mascarada-primarului-cirjaliu-trebuie-sa-inceteze-la-agigea/


Cuvânt de
încheiere

Mi-am luat în serios munca de senator încă de la început, pentru că nu este timp
de pierdut dacă vrem să ne îndeplinim obiectivele, iar ceea ce am reuşit să
realizăm în primele şase luni de mandat dovedeşte faptul că angajamentele pe
care ni le-am asumat în faţa alegătorilor nu sunt doar vorbe. Vom continua
reformele pentru că avem o răspundere importantă faţă de cetăţeni.

Voi desfăşura în continare şi acţiuni în teritoriu şi mă voi implica, în calitate de
senator, în problemele locale. Totodată voi păstra legătura cu alegătorii prin
intermediul Cabinetului Parlamentar, pe pagina de Facebook şi pe site, unde
puteţi trimite sugestii sau propuneri legislative pe care le voi analiza, împreună cu
echipa mea.




